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Iako u Republici Srbiji i AP Vojvodini postoje odlični preduslovi, oganska proizvodnja
zastupljena je na samo 0,4 odsto ukupne poljoprivredne proizvodnje (u AP Vojvodini je ukupno
7.706 hektara površina pod organskom proizvodnjom i površina u sistemu konverzije), po čemu
smo u Evropi na pretposlednjem mestu, dok druge zemlje imaju četiri, pet ili više odsto, pa se
moraju preuzeti sve neophodne mere kako bi se ova vrsta sve aktuelnijih proizvoda približila
evropskom proseku - zaključeno je na nedavno održanoj, drugoj sednici Grupacije za organsku
proizvodnju pri Privrednoj komori Vojvodine.

      

   Tom prilikom članovi Grupacije usvojili su Program rada za 2018. godinu, i razmatrali mere
koje bi podstakle izvoz organskih proizvoda (refundacija troškova).
   - PKV će kroz rad Grupacije za organsku proizvodnju analizirati mere ekonomske politike i
uključivati se u predlaganje aktuelnih mera kojima treba da se unapredi organska proizvodnja.
Kroz komorski sistem će se jedinstveno zastupati i štititi interesi članova Grupacije za organsku
proizvodnju prema državnim i pokrajinskim organima, organima lokalne samouprave i drugim
institucijama sistema. Kroz različite oblike aktivnosti (savetovanja, seminare, edukacije i slično),
Udruženje poljoprivrede PKV će obezbeđivati uslugu organizacije članicama Grupacije za
organsku proizvodnju - istakla je Jelena Drobnjak, sekretar Udruženja poljoprivrede PKV.
   Prof. dr Branislav Vlahović je tom prilikom ukazao da ništa bolja situacija nije ni kada je u
pitanju stočarska proizvodnja, jer generalno još uvek imamo mali broj grla.
   - U zadnjih par godina došlo je do porasta kako površina pod organskom proizvodnjom, tako i
kod blagog porasta u stočarskoj proizvodnji, što je ohrabrujući trend, što je dobro, ali još uvek
nedovoljno. Trebali bi više da obratimo pažnju i na preradu primarnih organskih poljoprivrednih
proizvoda u više faza prerade, kako bismo imali jedan deo tih proizvoda za domaće tržište, a
jedan deo za izvoz. Ohrabrujuće je stanje i kada je u pitanju izvoz, koji je sada solidan, ali da
bismo izvoz podigli na jedan viši nivo, potrebno je da se izvoz osloni na primarnu organsku
poljoprivrednu proizvodnju - rekao je dr Vlahović.
   U strukturi organske biljne proizvodnje u Republici Srbiji, najveće učešće imaju žitarice, zatim
voće i industrijsko bilje, dok je nisko učešće povrća, svega jedan odsto. Najviše izvozimo
prerađeno voće, a vrednost izvoza je preko 17,5 miliona evra, zatim voće 1,7 miliona evra i na
trećem mestu su pečurke sa 200 hiljada evra. Prof. dr Vlahović istakao je da je potrebno
proširenje asortimana.
   Predsednik Grupacije za organsku proizvodnju PKV, prof. dr Ljubinko Jovanović, smatra da je
važno da se što više ljudi uključi u organsku poljoprivredu.
   - Bitno je da se poveća broj ljudi i naravno, broj hektara pod kojima se nalazi organska
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poljoprivreda. Takođe, potrebno je i da sertifikacione komisije imaju veću mogućnost za kontrolu
organske proizvodnje zato što može da se desi da neko ne radi korektno, onako kako bi trebalo.
   Podršku radu Grupacije za organsku proizvodnju PKV učešćem u sednici dali su i rukovodilac
Centra za organsku proizvodnju Privredne komore Srbije Veljko Jovanović, pomoćnik
pokrajinskog sekretara za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo Milorad Malić, kao i Miloš
Šešlija, predstavnik Pokrajinskog sekretarijata za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo član
Gradskog veća za privredu Grada Novog Sada Milorad Radojević, direktor Poljoprivredne škole
sa domom učenika u Futogu Dušan Gagić, a prisustvovali su i studenti Poljoprivrednog fakulteta
u Novom Sadu, sa smera Organska poljoprivreda.
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